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PROTOKÓŁ Nr II/2024 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 22 maja 2024 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w Sali nr 19 Urzędu Miasta Wąbrzeźno przy ulicy 

Wolności 18 i trwała od godz. 13.30 do godz. 16.13. 

 

Ad 1 

 

     Otwarcia II sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Małgorzata 

Biewald. Następnie pani Małgorzata Biewald  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady będą transmitowane  i utrwalone 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, Radcę Prawną Urzędu Miasta, 

dyrektorów miejskich jednostek oświatowych i kulturalnych, prezesów miejskich spółek, 

pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających obrady za pośrednictwem 

Miejskiej Telewizji Kablowej. 

Ad 2 

   Pani Małgorzata Biewald na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, że  

w obradach uczestniczy 15 radnych.  

  Ad 3 

    Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Ślubowanie radnego. 

5. Przyjęcie protokołów z I sesji Rady Miasta. 



2 

 

6.Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2023. 

7. Sprawozdanie z Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Mieszkańców Miasta Wąbrzeźna 

za 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie działalności bieżącej Wąbrzeskiego 

Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miasto Toruń dotacji celowej na 

dofinansowanie działalności izby wytrzeźwień. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z dochodów pobranych z opłat za odbiór 

odpadami komunalnymi w 2024 roku. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024 – 2037. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno na 2024 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ilości Wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Wąbrzeźno. 

15.Wybór Wiceprzewodniczącego Rady: 

a) zgłaszanie kandydatur na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady, 

b) wyłonienie Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia tajnego głosowania, 

c) odczytanie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wąbrzeźno. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Wąbrzeźno. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta 

Wąbrzeźno. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczących komisji Rady Miasta Wąbrzeźno. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze strefy wypoczynkowej na plaży 

przy Jeziorze Zamkowym w Wąbrzeźnie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Ogródka Jordanowskiego 

w Wąbrzeźnie. 

22. Wolne głosy. 

23.Zamknięcie II sesji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

Ad 4 

   Przewodnicząca Rady   poinformowała, że  zgodnie treścią art. 23a ustawy o samorządzie 

gminnym, nowo wybrani radni przed przystąpieniem do wykonywania mandatu składają 

ślubowanie. Podczas I sesji w IX kadencji Rady Miasta w dniu 6 maja 2024 roku, 14 Radnych 

obecnych na sesji złożyło ślubowanie. Radny elekt pan Maciej Murawski nie mógł uczestniczyć 

w I inauguracyjnej sesji. W związku z powyższym zgodnie z treścią art. 23a ustęp 3, radni 

nieobecni na pierwszej sesji rady składają ślubowanie na pierwszej sesji, na której są obecni.  

Następnie pani Małgorzata Biewald oznajmiła, że ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po 

odczytaniu roty ślubowania, wywołani kolejno radni powstają i wypowiadają słowo „Ślubuję”. 

Ślubowanie może być również złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Przewodnicząca Rady poprosiła pana Macieja Murawskiego o złożenie ślubowania. 

Odczytała Rotę ślubowania: 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i jej mieszkańców”.  

Pan Maciej Murawski złożył ślubowanie. 

  Przewodnicząca Rady pogratulowała Radnemu panu Maciejowi Murawskiemu i stwierdziła, 

że od tego momentu może wykonywać mandat Radnego Rady Miasta Wąbrzeźno.  

   Następnie pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna wystąpił z wnioskiem 

w przedmiocie zmiany porządku obrad II sesji w IX kadencji Rady Miasta dotyczącym 

wprowadzenia dwóch dodatkowych punktów w brzmieniu: „ 20. Podjęcie uchwały w sprawie 

Regulaminu korzystania ze strefy wypoczynkowej na plaży przy Jeziorze Zamkowym w 

Wąbrzeźnie. 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Ogródka 

Jordanowskiego w Wąbrzeźnie.” 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z treścią art. 20 ustęp 1a Rada Miasta może 

wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
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Dodała, że pojęcie bezwzględnej większości głosów powinno być rozumiane jako uzyskanie 

co najmniej o jeden głos więcej od sumy pozostałych ważnie oddanych głosów, a zatem głosów 

przeciwnych i wstrzymujących. W 15 osobowej radzie większość bezwzględna wynosi 

8 radnych. Wniosek Burmistrza Wąbrzeźna w przedmiocie zmiany porządku obrad II sesji w 

IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno został przyjęty przy 15 głosach „za”. 

 Ad 5 

  Przewodnicząca Rady przekazała, że na adres poczty elektronicznej zostały wysłane 

Protokoły z I sesji w IX kadencji Rady Miasta.  Powyższe protokoły wysłane zostały w wersji 

edytowalnej z możliwością wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeśli nie ma uwag to 

uznaje, że  Protokoły zostały przyjęte. 

Ad 6 

   Pani Małgorzata Biewald  oznajmiła, że w ramach materiałów przesłanych na II sesję Rady 

wszyscy otrzymali do zapoznania: Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 

Miasto Wąbrzeźno z organizacjami pozarządowymi w roku 2023. Następnie poprosiła 

Zastępcę Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu i przedstawienie Radnym najważniejszych 

informacji dotyczących powyższego Programu. 

    Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza Wąbrzeźna przedstawił Radzie Miasta 

najważniejsze założenia Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2023 – załącznik Nr 2. 

   Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miasta Wąbrzeźna 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2023 przyjęła.  

Ad 7 

    Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że  w ramach otrzymanych materiałów na II sesję 

w IX kadencji Rady, wszyscy otrzymali do zapoznania: Sprawozdanie z Programu Ochrony 

Zdrowia Psychicznego Mieszkańców Miasta Wąbrzeźna za 2023 rok. 

Następnie poprosiła panią Dorotę Gumułę Dyrektor Wąbrzeskiego Centrum Profilaktyki 

Terapii i Integracji Społecznej o zabranie głosu i przedstawienie powyższego Sprawozdania. 

Pani Dorota Gumuła Dyrektor Wąbrzeskiego Centrum Profilaktyki Terapii i Integracji 

Społecznej przedstawiła Radzie Miasta Sprawozdanie z Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego Mieszkańców Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok – załącznik Nr 3. 

   Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miasta Wąbrzeźna 

Sprawozdanie przyjęła.  
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Ad 8 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że w związku z wnioskiem  Powiatu  Wąbrzeskiego 

i Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski, mając na uwadze  

potrzeby osób niepełnosprawnych planuje się dofinansowanie w kwocie 35.000,00 zł na  

realizację projektu „Wyrównywanie różnic pomiędzy regionami III” na 2024 r., w ramach 

którego  może być przeprowadzony remont- ocieplenie ścian budynku głównego, wymiana 

parapetów oraz naprawa gzymsu - budynku użyczonego stowarzyszeniu przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno. Edycja programu w 2024 roku dopuściła  możliwość wnioskowania o środki na 

przeciwdziałanie degradacji infrastruktury istniejących warsztatów terapii zajęciowej. Zadanie 

możliwe jest dzięki   dofinansowaniu ze środków PFRON do 80% całkowitych kosztów. 

Rozpoczęcie realizacji przewidywane jest na  08/2024. 

Uchwała Nr II/3/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie udzielenia Powiatowi 

Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 

działalności bieżącej Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski 

została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 9 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym gminy mogą innym jednostkom samorządu terytorialnego 

udzielić pomocy, w tym pomocy finansowej. 

Przepis art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych stanowi, że 

z budżetu jednostek samorządu terytorialnego może być udzielona dotacja celowa lub pomoc 

rzeczowa innym jednostkom samorządu terytorialnego. 

Organem uprawnionym do udzielenia pomocy jest organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego, co wynika z treści art. 216 ust. 2 pkt. 5 ustawy o finansach publicznych. 

Szacunkowa wartość dotacji wyceniona została na podstawie średniej z ostatnich 4 lat liczby 

pobytów (w 2020 58 osób, w 2021 -80 osób, w 2022 r. to 45 osób i w 2023 r. -56 osób) i kosztu 

utrzymania jednej osoby w izbie wytrzeźwień w Toruniu , który wyniósł w 2023 roku 636 zł-

minus średni procent ściągalności 34% stanowi 419,76 zł. Ustalona opłata na rok 2024 to 390 zł  

x średnia liczba osób 59 = 23.010,00 zł . 

Uchwała Nr II/3/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie udzielenia Gminie Miasto 

Toruń dotacji celowej na dofinansowanie działalności izby wytrzeźwień została podjęta 

przy 15 głosach „za”. 
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Ad 10 

Pani Mariola Frankowska Skarbnik Miasta poinformowała, że zgodnie z przepisami 

znowelizowanej ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 1469 ze zm.), rada gminy może postanowić, w drodze 

uchwały, o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

w przypadku gdy: 

1) środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi są niewystarczające 

na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, 

w tym kosztów, o których mowa w ust. 2-2c, lub 

2) celem jest obniżenie opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi pobieranych od 

właścicieli nieruchomości. 

a także, w przypadku gdy wystąpiła nadpłata w dochodach roku minionego w stosunku do 

poniesionych wydatków, a nie ma możliwości zwiększenia wydatków roku bieżącego 

z wolnych środków. 

W sytuacji wystąpienia różnicy pomiędzy dochodami z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi a kosztami funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, gmina będzie miała możliwość pokrycia części kosztów funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w wysokości powstałej różnicy z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami. 

Zgodnie z komunikatem Krajowej Rady Regionalnych Izb Obrachunkowych wydanym 

1 listopada 2021 r. w zakresie uchwał o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi podejmowanych przez rady gmin, z uwagi na brak postanowień wskazujących 

na cechy normotwórcze we wskazanych uchwałach, w ocenie Krajowej Rady nie stanowią one 

aktu prawa miejscowego, co za tym idzie nie podlegają ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa. 

Uchwała Nr II/5/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych nie pochodzących z 

dochodów pobranych z opłat za odbiór odpadami komunalnymi w 2024 roku została 

podjęta przy 15 głosach „za”. 
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Ad 11 

Pani Mariola Frankowska Skarbnik Miasta oznajmiła, że Na podstawie art. 232 ustawy 

o finansach publicznych dokonuje się zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie 

planowanego wykonania dochodów i wydatków budżetu w roku 2024. 

W WPF zmianie ulega deficyt do kwoty 4.300.000,00 zł, po sporządzeniu sprawozdań 

zaistniała konieczność skorygowania wolnych środków. 

W przedstawionym WPF  załączniku wprowadza się: 

1) w wydatkach bieżących środki: 

- Kujawsko-Pomorska Teleopieka na lata 2024-2026 na kwotę łączną 139.044,80 zł w 2024 

roku to kwota 45.346,68 zł, 

- Cyberbezpieczny samorząd na lata 2024-2025 na kwotę wydatków bieżących 

170.326,99 zł, w 2024 roku 52.854,45 zł, 

- Program "Rowerowy Maj" na lata 2024-2026 we współpracy z Gminą Miasto Gdańsk na 

kwotę 946zł w każdym roku, 

2) w wydatkach majątkowych 

- zmienia się w wydatkach dotyczących przebudowy ul. Żeromskiego po rozstrzygnięciu 

postępowania zmniejszenie o kwotę 202.730,67 zł w 2024 roku i 194.630,67 zł, łącznie 

zmniejszenie o 420.116,34 zł, 

- wprowadza się do wydatków majątkowych dotyczących Cyberbezpiecznego samorządu na 

lata 2024-2025 w roku 2024 498.564,03 zł, w 2025 roku 201.155,26 zł razem zadanie 

699.719,29 zł, 

- zmienia się o 7.000,00 zł kwotę na modernizację dróg na terenie miasta, 

- wprowadza się 10.000,00 zł na budowę budynków socjalnych w związku z rozpoczęciem 

procesu budowy obiektów po otrzymaniu środków z BGK. 

Uchwała Nr II/6/24 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024 – 2037 została 

podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 11 

Pani Mariola Frankowska Skarbnik Miasta przekazała, że zmiany budżetu miasta na 2024 rok 

obejmują:  

Dochody miasta na 2024 rok po zmianach 22 maja 2024 roku zwiększają się o kwotę 

6.445.501,73.zł, w tym: 
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1) wprowadza się Decyzję Wojewody Kujawsko-Pomorskiego WFB.I.3120.3.31.2024 

w sprawie dotacji na rok 2024 z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów konserwacji ksiąg 

stanu cywilnego oraz dezynfekcję części zbiorów bibliotecznych na kwotę 15.000,00 zł, 

2) wprowadza się wsparcie z Departamentu Funduszy Mieszkaniowych z BGK na 

budownictwo lokali mieszkaniowych dla RW TBS i SIM w kwotach : 

- finansowe wsparcie dla RW TBS na lokale mieszkalne na wynajem ul. Bp.J. Dantyszka 

12  w kwocie 2.559.859,97 zł i ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 

w kwocie 900.000,00 zł, 

- finansowe wsparcie dla SIM na lokale mieszkalne na wynajem w kwocie 2.071.608,06 zł, 

Razem wartość środków 5.531.468,03 zł, 

3) wprowadza się korektę do dochodów związanych z realizacją projektu Cyberbezpieczny 

samorząd na kwotę 393.926,33 zł w zakresie inwestycji i 41.761,46 zł w zakresie wydatków 

bieżących zadanie realizowane jest w okresie 2 lat w związku z powyższym koryguje się 

wcześniej zaplanowane kwoty na rok 2024 w wysokości 850.000,00 zł, 

4) zmniejsza się planowaną kwotę dotacji na przebudowę ul. Żeromskiego w kwocie 

209.730,67 zł, 

5) wprowadza się dochody z tytułu odszkodowania dla MOPS w kwocie 925,23 zł, 

6) wprowadza się zmiany dotyczące dochodów łącznie 1.046.789,00 zł, w szczególności 

z tytułu środków pozyskanych z opłaty cywilnoprawnej wraz z odsetkami w kwocie 

406.791,00 zł, 

7) wprowadza się zwiększenie dochodów z tytułu odpłatności za przedszkole w kwocie 

130.000,00 zł, od ościennych gmin w związku z korektą kosztów w szkołach podstawowych, 

8) wprowadza się dochody z tytułu projektu Kujawsko-Pomorska Teleopieka na kwotę 

45.346,68 zł w 2024 r., 

9) wprowadza się zmiany w planowanych dochodach na dopłaty do cen ciepła dla 

przedsiębiorstw energetycznych na kwotę 300.000,00 zł, 

10) koryguje między rozdziałami dochody związane ze zwrotem Vat od zakupionego gazu 

dla gospodarstw domowych w kwocie 45.900,00 zł, 

11) wprowadza się środki z decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

WFB.I.3121.2.113.2024 na realizację zadań związanych z zarządzaniem statusem UKR dla 

obywateli Ukrainy w kwocie 15,67 zł, 

Wydatki miasta na 2024 rok po zmianach 22 maja 2024 roku zwiększają się o kwotę 

5.546.555,15.zł, w tym: 
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12) wprowadza się Decyzję Wojewody Kujawsko-Pomorskiego WFB.I.3120.3.31.2024 

w sprawie dotacji na rok 2024 z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów konserwacji ksiąg 

stanu cywilnego oraz dezynfekcję części zbiorów bibliotecznych kwotę 15.000,00 zł, 

13) wprowadza się wsparcie z Departamentu Funduszy Mieszkaniowych z BGK na 

budownictwo lokali mieszkaniowych dla Spółki RW TBS i SIM w kwotach : 

- finansowe wsparcie dla Spółki RW TBS na lokale mieszkalne na wynajem ul. Bp.J. 

Dantyszka 12  w kwocie 2.559.859,97 zł i ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa w kwocie 900.000,00 zł, 

- finansowe wsparcie dla Spółki SIM na lokale mieszkalne na wynajem w kwocie 

2.071.608,06 zł, 

Razem wartość środków 5.531.468,03 zł zostanie przekazana do spółek w formie 

dokapitalizowania spółek, 

14) wprowadza się korektę wydatków związanych z realizacją projektu Cyberbezpieczny 

samorząd na kwotę 393.926,33 zł w zakresie inwestycji i 41.761,46 w zakresie wydatków 

bieżących, Vat przy realizacji zadania jest wydatkiem nie kwalifikowanym i razem z wkładem 

własnym stanowi kwotę 115.732,69 zł, zadanie realizowane jest w okresie 2 lat w związku 

z powyższym koryguje się wcześniej zaplanowane kwoty na rok 2024 w wysokości 

850.000,00 zł, 

15) zmniejsza się planowaną kwotę wydatków w 2024 r. na przebudowę ul. Żeromskiego 

w kwocie 209.730,67 zł, 

16) wprowadza się wydatki z tytułu odszkodowania dla MOPS w kwocie 925,23 zł, 

17) wprowadza się wydatki z tytułu projektu Kujawsko-Pomorska Teleopieka na kwotę 

45.346,68 zł w 2024 r., 

18) wprowadza się zmiany w planowanych wydatkach na dopłaty do cen ciepła dla 

przedsiębiorstw energetycznych na kwotę 300.000,00 zł, 

19) wprowadza się środki z decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

WFB.I.3121.2.113.2024 na realizację zadań związanych z zarządzaniem statusem UKR dla 

obywateli Ukrainy w kwocie 15,67 zł, 

20) wprowadza się środki niewykorzystane w roku 2023 dotyczące edukacji dzieci z Ukrainy 

w SP nr 3 na kwotę 14.634,61 zł, 

21)wprowadza się środki nie wykorzystane w roku 2023 z wpływów z tytułu kar 

i odszkodowań za korzystanie ze środowiska w kwocie 2.428,28 zł, 

22) wprowadza się na zwiększenie wydatków środki z opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych niewykorzystane w roku 2023 w kwocie 209.029,60 zł, 



10 

 

23) wprowadza się zmiany między paragrafami w SP nr 2 i w SP nr 3 dotyczące rozliczenia 

kosztów ciepła, energii, wody i ścieków oraz opłat za odbiór odpadów komunalnych celem 

prawidłowego i pełnego obciążenia za dzieci korzystające z miejskich przedszkoli będące 

mieszkańcami innych gmin, 

24) wprowadza się zmiany w wydatkach inwestycyjnych dotyczących przebudowy linii 

napowietrznej średniego napięcia nad działką 23/21 we współpracy ze spółką SIM oraz 

Deweloperem budującym lokale mieszkalne na sąsiadującej działce udział w inwestycji szacuję 

się na kwotę 100.000,00 zł, 

25) wprowadza się zmianę nazwy dotyczącej budowy 2 budynków socjalnych na: „Budowa 

dwóch budynków mieszkalnych wielorodzinnych wraz z niezbędną infrastrukturą mieszkalną” 

i planuje się 10.000,00 zł na ewentualne wydatki związane z rozpoczęciem budowy (mapy, 

tablica itp.), 

26) wprowadza się dodatkowe środki w kwocie 3.000,00 zł na plan dotyczący nagród Nersta 

dla dzieci ze szkól podstawowych w związku z Uchwałą nr LXIV/398/24 Rady Miasta 

Wąbrzeźna z dnia 20 marca 2024 r. 

27) wprowadza się wydatki w Urzędzie Miasta na kwotę 68.000,00 zł na potrzeby zapłaty za 

zwrot kosztów wychowania przedszkolnego za dzieci będą mieszkańcami miasta 

a uczęszczające do przedszkoli na terenie innych gmin, 

28) wprowadza się na wniosek Wydziału GK dodatkowe środki w kwocie 18.500,00 zł na 

usługi remontowe - oświetlenie ulic i placów oraz w kwocie 21.500,00 zł na zapłatę za energię 

zużytą do oświetlenia placów i ulic, 

29) wprowadza się, na wniosek Wydziału GK, zmiany w wydatkach pomiędzy paragrafami 

na zakup koszy w zieleni na terenie miasta, w związku z tym że kosze zaplanowane jako 

inwestycja nie są środkiem trwałym - wartość zmiany to kwota 30.000,00 zł, 

30) wprowadza się zwiany w oświacie tworząc w ramach planów finansowych SP nr 2 kwotę 

18.500,00 zł i SP nr 3 na kwotę 12.300,00 zł na wydatki na zajęcia związane z Wczesnym 

Wspomaganiem Rozwoju, 

31) wprowadza się wydatki między paragrafami dotyczące planowanego szkolenia dla Rady 

Miasta na kwotę 2.700,00 zł, 

32) wprowadza się środki na wydatki MZUK związane z wynagrodzeniami 

interwencyjnymi, robotami inwestycyjnymi na drogach w kwocie łącznej 100.000,00 zł, 

33) w ramach zmiany budżetowej koryguje się, zmniejsza, zgodnie ze sprawozdaniami po 

stronie przychodów budżetu, wolne środki o kwotę 898.946,58 zł, 
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34) wprowadza się dotacje dla NGO na podstawie rozstrzygniętego konkursu na realizację 

zadań własnych gminy z rezerwy celowej na kwotę 80.700,00 zł, 

35) wprowadza się zmiany do wydatków związanych z finansowaniem kosztów pobytu 

mieszkańców Wąbrzeźna w Izbie Wytrzeźwień w Toruniu, dotychczasowa zapłata za usługę 

zmienia się w dotację dla Gminy Miasta Toruń, 

36) wprowadza się dotację dla Gminy Miasta Gdańsk w związku realizacją kampanii 

„Rowerowy Maj” w kwocie 946,00 zł, 

37) wprowadza się zmiany w wydatkach urzędu w ramach posiadanego planu w kwocie 

38.960,00 zł. 

Uchwała Nr II/7/24 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno na 2024 r. została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 12 

Pan Wojciech Trzciński poinformował, że Zgodnie z art. 52 ustawy z dnia 27 października 

2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1400 z późn. zm.) i na 

zasadach w nim określonych rada gminy określa wysokość opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w prowadzonym przez gminę m.in. publicznym 

przedszkolu i oddziale przedszkolnym w publicznej szkole podstawowej, w czasie 

przekraczającym ustalony przez organ prowadzący bezpłatny pobyt dziecka ww. przedszkolu 

lub oddziale przedszkolnym. Wysokość opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

podlega waloryzacji. 

Waloryzacji dokonuje się od 1 września roku kalendarzowego, w którym Minister Edukacji 

ogłosił wysokość wskaźnika waloryzacji. W Monitorze Polskim pod poz. 174 zostało 

opublikowane obwieszczenie Ministra Edukacji z dnia 27 lutego 2024 r. w sprawie wysokości 

wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego. Od dnia 1 września 2024 r. maksymalna wysokość kwoty opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego, po waloryzacji, wynosi 1,44 zł. 

Oznajmił, że niniejsza uchwała zastępuje uchwałę nr LVI/348/23 Rady Miasta Wąbrzeźno 

z dnia 11 sierpnia 2023 r. w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2023 r. poz. 5113). 
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W publicznym przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno zapewnia się bezpłatne 

nauczanie, wychowanie i opiekę przez 5 dni w tygodniu, od poniedziałku do piątku, 

w wymiarze 5 godzin dziennie. 

Proponuje się, aby od 1 września 2024 r. opłata za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego wynosiła 1,44 zł. Dotychczas wysokość opłaty za 1 godzinę korzystania 

z wychowania przedszkolnego wynosiła 1,30 zł. Skutki proponowanej od 1 września 2024 r. 

zmiany opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez rodzica dziecka 

przebywającego w przedszkolu 6 godzin dziennie wyniesie 2,94 zł miesięcznie, natomiast dla 

rodzica dziecka przebywającego w przedszkolu 10 godzin dziennie wyniesie 14,70 zł 

miesięcznie – przy założeniu, że dziecko będzie przebywać w przedszkolu we wszystkie dni 

robocze miesiąca (21 dni). 

Pan Radny Wojciech Bereza oznajmił, że wyliczony został skutek powyższej uchwała dla 

rodziców czyli w przypadku jednej godziny dziennie 2,94 zł miesięcznie, a w przypadku pięciu 

godzin 14,70 zł miesięcznie. Następnie pan Wojciech Bereza zapytał jaki to przyniesie skutek 

dla budżetu miasta. 

Pani Mariola Frankowska przekazała, że należy poczekać jakie skutki przyniesie podjęta  

uchwała. Dodała, że możliwe będzie wprowadzenie ewentualnej korekty w drugim półroczu do 

budżetu miasta.  

Uchwała Nr II/8/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie określenia wysokości opłaty 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 

lat, w prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno publicznym przedszkolu i 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych została podjęta przy 

15 głosach „za”. 

Ad 14 

    Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z treścią art. 19 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym, Rada wybiera ze swojego grona od 1 do 3 

wiceprzewodniczących.   W związku z powyższym istnieje konieczność ustalenia ilości 

wiceprzewodniczących funkcjonujących w Radzie Miasta Wąbrzeźno. Ustala się, iż w IX 

kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno będzie funkcjonował jeden wiceprzewodniczący. 

   Pan Wojciech Bereza przekazał, że wyraz „ilości” jest tzw. rzeczownik niepoliczalny. W 

związku z powyższym należałoby zastosować wyraz „liczby” celem prawidłowego brzmienia 

przedmiotu powyższej uchwały.  
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    Przewodnicząca Rady oznajmiła, że przyjmuje uwagę zgłoszoną przez radnego pana 

Wojciecha Berezę.  

Uchwała Nr II/9/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie ustalenia liczby 

Wiceprzewodniczących Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta przy 15 głosach „za”. 

 

Ad 15 

Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald przekazała, że Ustawa z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym stanowi, iż Rada wybiera ze swojego grona od 1 do 3 

wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. Wyjaśniła, że pojęcie bezwzględnej 

większości głosów powinno być rozumiane jako uzyskanie co najmniej o jeden głos więcej od 

sumy pozostałych ważnie oddanych głosów, a zatem głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

W 15 osobowej radzie większość bezwzględna wynosi 8 radnych. 

   Przekazała, że w związku z powyższym wybór wiceprzewodniczącego wymaga uprzedniego 

dokonania wyłonienia Komisji Skrutacyjnej, która przeprowadzi głosowanie. Członów Komisji 

Skrutacyjnej wybiera rada w składzie trzyosobowym, spośród radnych obecnych na sesji. 

Następnie członkowie Komisji Skrutacyjnej udadzą się do odrębnego pomieszczenia gdzie 

dokonują wyboru Przewodniczącego Komisji, a także przygotują karty do głosowania. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapoznaje Radnych z zasadami głosowania i wydaje 

Karty. Przy pomocy uprzednio zapieczętowanej urny zbierze od radnych wypełnione karty do 

głosowania. Ponownie członkowie Komisji Skrutacyjnej udadzą się do odrębnego 

pomieszczenia gdzie dokonają przeliczenia oddanych głosów i sporządzą protokół z 

przeprowadzenia wyborów. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytuje Radzie 

sporządzony protokół z głosowania.    

    Pani Małgorzata Biewald oznajmiła, że przed wyłonieniem członków Komisji Skrutacyjnej 

należy wyłonić kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 

   Radna pani Małgorzata Zaleśna zgłosiła kandydaturę Radnej pani Iwony Ciesielskiej -

Dąbrowskiej na funkcję Wiceprzewodniczącej Rady Miasta Wąbrzeźno. 

    Radna pani Iwona Ciesielska – Dąbrowska wyraziła zgodę na kandydowanie na funkcję 

Wiceprzewodniczącej Rady Miasta.  

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodnicząca Rady zamknęła listę kandydatów na funkcję 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 

Następnie pani Małgorzata Biewald poprosiła aby radni zgłaszali kandydatury członków 

Komisji Skrutacyjnej. 
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Radna pani Małgorzata Zaleśna zaproponowała aby w skład Komisji Skrutacyjnej weszli radni, 

którzy na poprzedniej sesji przygotowywali procedurę wyboru Przewodniczącej Rady tj. radna 

pani Żaneta Pinkowska, radny pan Robert Ratajczak oraz radny pan Sławomir Jabłoński. 

Radna pani Żaneta Pinkowska, radny pan Robert Ratajczak oraz radny pan Sławomir Jabłoński 

wrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

   Pani Małgorzata Biewald poprosiła członków Komisji Skrutacyjnej, aby udali się do 

odrębnego pomieszczenia i dokonali wyboru Przewodniczącego Komisji oraz przygotowali 

karty do głosowania tajnego. 

   Przewodnicząca Rady ogłosiła trzyminutową przerwę w obradach II sesji w IX kadencji Rady 

w dniu 22 maja 2024 roku o godzinie 14.48. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady II sesji w IX kadencji Rady w dniu 22 maja 2024 roku 

o godzinie 14.56 

Pani Małgorzata Biewald poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o zapoznanie 

Radnych z zasadami głosowania i rozdanie Kart do głosowania tajnego. 

Radny pan Sławomir Jabłoński Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał zasady 

głosowania następującej treści: 

„Karty do głosowania sporządzone według jednolitej formy zawierają brzmienie: 

„Karta do głosowania w wyborach na Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Wąbrzeźno IX 

kadencji”. 

    Radny dokonuje wyboru Wiceprzewodniczącego Rady poprzez postawienie na karcie do 

głosowania znaku „x” w kratce obok nazwiska jednego kandydata. 

     Jeżeli radny na karcie do głosowania postawi znak „x” w kratce obok nazwiska danego 

kandydata oznacza opowiedzenie się „za” jego wyborem. 

     Jeżeli radny na karcie do głosowania nie postawi znaku „x” w kratce obok nazwiska 

kandydata oznacza opowiedzenie się „przeciwko” wyborowi danego kandydata. 

     Jeżeli radny na karcie do głosowania nie postawi znaku „x” w kratce obok nazwiska żadnego 

kandydata oznacza „wstrzymanie się od głosu”. 

    Jeżeli radny na karcie do głosowania postawi znaki „x” w kratce obok nazwiska więcej niż 

jednego kandydata oznacza, że oddany głos jest nieważny.” 

  Następnie pan Sławomir Jabłoński pokazał radnym zapieczętowaną urnę i rozdał 

opieczętowane i podpisane przez członków Komisji Skrutacyjnej karty do głosowania. 

  Członek Komisji Skrutacyjnej radny pan Robert Ratajczak podszedł z urną do każdego 

radnego, aby wrzucił do urny kartę do głosowania.  
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   Pani Małgorzata Biewald poprosiła członków Komisji Skrutacyjnej, by ponownie udali się 

do odrębnego pomieszczenia i dokonali przeliczenia oddanych głosów oraz sporządzili 

protokół z wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Wąbrzeźno. 

   Przewodnicząca Rady ogłosiła trzyminutową przerwę w obradach II sesji w IX kadencji Rady 

Miasta w dniu 22 maja 2024 roku o godzina 14.59. 

   Przewodnicząca Rady wznowiła po przerwie obrady II sesji w IX kadencji Rady Miasta 

w dniu 22 maja 2024 roku o godzinie 15.04. 

    Pani Małgorzata Biewald poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej aby odczytał 

Protokół w wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Wąbrzeźno. 

   Radny pan Sławomir Jabłoński odczytał protokół tajnego głosowania w przedmiocie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady. Poinformował, że w wyniku tajnego głosowania na funkcję 

Wiceprzewodniczącej Rady Miasta wybrana został pani Iwona Ciesielska – Dąbrowska, która 

uzyskała 15 ważnie oddanych głosów „za”. Głosów nie ważnych nie stwierdzono.  

   W związku z powyższym Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald odczytała treść 

uchwały: 

UCHWAŁA NR II/10/24 

RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

z dnia 22 maja 2024 r. 

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Wąbrzeźno 

Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. 

Dz. U. z 2024 r. poz. 609) po przeprowadzeniu głosowania tajnego, uchwala się, co 

następuje: 

§ 1. Stwierdza się wybór radnej Pani Iwony Ciesielskiej - Dąbrowskiej na 

Wiceprzewodniczącą Rady Miasta Wąbrzeźno. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Ad 16 

Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że w związku z przeprowadzonymi wyborami do 

Rady Miasta Wąbrzeźno i złożeniem dniu 6 maja 2024 r. podczas I sesji Rady Miasta 

Wąbrzeźno ślubowania przez radnych, zgodnie z art. 18a ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 609) istnieje konieczność powołania Komisji Rewizyjnej.  
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Przypomniała, że zgodnie z treścią art. 18a  z ustawą z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, rada ma obowiązek powołania Komisji Rewizyjnej oraz ustalenie jej składu 

osobowego. 

Uchwała Nr II/11/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 17 

Pani Małgorzata Biewald przekazała, iż w związku z przeprowadzonymi wyborami do Rady 

Miasta Wąbrzeźno i złożeniem dniu 6 maja 2024 r. podczas I sesji Rady Miasta Wąbrzeźno 

ślubowania przez radnych, zgodnie z art. 18a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 

z 2024 r. poz. 609) istnieje konieczność powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Oznajmiła, że zgodnie z treścią art. 18b  z ustawą z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, rada ma obowiązek powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz ustalenie jej 

składu osobowego.  

Uchwała Nr II/12/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie powołania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 18  

Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że zgodnie z treścią art. 21 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym Rada ze swojego grona może powoływać stałe i doraźne 

komisje ustalając ich skład osobowy. Zgodnie z § 52 ust. 2 Statutu Gminy Miasto Wąbrzeźno 

w Radzie Miasto Wąbrzeźno funkcjonują trzy stałe komisje: 

 1.Komisja Budżetu, Gospodarki, Budownictwa i Inwestycji oraz Ochrony Środowiska. 

2.Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. 

3.Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa. 

Uchwała Nr II/13/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych komisji Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 19 

Pani Małgorzata Biewald przekazała, że zgodnie z §55 ust. 1 Statutu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno, przewodniczących komisji wybiera Rada. 

Zaproponowała następujących Radnych na Przewodniczących Komisji Rady: 

1) Sławomir Jabłoński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
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2) Mateusz Lewański - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) Maciej Murawski - Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Budownictwa 

i Inwestycji oraz Ochrony Środowiska, 

4) Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

5) Małgorzata Zaleśna - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Bezpieczeństwa. 

Uchwała Nr II/14/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie wyboru przewodniczących 

komisji Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 20 

     Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609), organy gminy mogą wydawać 

akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. Dla strefy wypoczynkowej na plaży przy Jeziorze Zamkowym należy 

przyjąć regulamin korzystania z obiektu. Regulamin stanowi jasne i przejrzyste zasady 

korzystania ze strefy. Skierowany jest do wszystkich użytkowników. Wprowadzenie 

regulaminu określającego korzystanie ze strefy ma służyć właściwemu  korzystaniu i wpłynąć 

na zmniejszenie kosztów związanych z jej utrzymaniem, w tym kosztów napraw i konserwacji. 

Uchwała Nr II/15/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie Regulaminu korzystania ze 

strefy wypoczynkowej na plaży przy Jeziorze Zamkowym w Wąbrzeźnie została podjęta 

przy 15 głosach „za”. 

Ad 21 

      Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 609), organy gminy mogą wydawać 

akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. Dla Ogródka Jordanowskiego w Wąbrzeźnie należy przyjąć 

regulamin korzystania z obiektu. Regulamin stanowi jasne i przejrzyste zasady korzystania 

z Ogródka Jordanowskiego w Wąbrzeźnie. Skierowany jest do wszystkich użytkowników. 

Wprowadzenie regulaminu określającego korzystanie z Ogródka Jordanowskiego ma służyć 

właściwemu korzystaniu z obiektu i wpłynąć na zmniejszenie kosztów związanych z jego 

utrzymaniem, w tym kosztów napraw i konserwacji. 

Uchwała Nr II/15/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie w sprawie przyjęcia 

Regulaminu korzystania z Ogródka Jordanowskiego w Wąbrzeźnie została podjęta przy 

15 głosach „za”. 
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Ad 22 

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że wszyscy radni do dnia 31 maja br. otrzymają do 

zapoznania Raport o stanie mienia Miasta Wąbrzeźno za 2023 rok. Dodał, że obowiązek 

sporządzania i przedstawienia Radzie powyższego Raportu wprowadzony został  na mocy 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

    Radny pan Wojciech Bereza przekazał, że chciałby poruszyć trzy sprawy. Pierwsza sprawa 

dotyczy kwestii estetyki związanej z ustawieniem na terenie Pl. Jana Pawła II toalety tzw. „Toj 

Toj”. Druga sprawa dotyczy kwestii prawdopodobnie awarii oświetlenia drogowego w centrum 

miasta. Następnie pan Wojciech Bereza oznajmił, że trzecia sprawa dotyczy sprawozdań 

Burmistrza Wąbrzeźna z pracy w okresie międzysesyjnym. Zapytał czy sprawozdania będą 

radnym przedstawiane.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii ustawionego na terenie Pl. Jana Pawła II 

tzw. „Toj Toj” przekazał, że rozmawiał w tej sprawie z właścicielem kawiarenki letniej na 

rynku. Dodał, że właściciel kawiarenki letniej  nie widzi potrzeby ustawienia tzw. „Toj Toj” na 

terenie Pl. Jana Pawła II. Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że należy rozważyć 

ewentualną nową lokalizacji usytuowania tzw. Toj Toj lub możliwość jego zamaskowania lub 

osłonięcia.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii niepalących się lamp oświetlenia 

ulicznego w centrum miasta poprosił panią Marzannę Wiśniewską, Kierownik Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta, aby informację zweryfikowała.  

   Pani Marzanna Wiśniewska oznajmiła, że w ostatnim czasie występowały awarie lamp 

drogowych przy ul. Gen. Sikorskiego.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii sprawozdań z pracy w okresie 

międzysesyjnym oznajmił, że wyjątkowo na dzisiejsze posiedzenie nie przygotował powyższej 

informacji, gdyż od ostatniej sesji upłynęło niewiele czasu. Ponadto uznał, że nie będzie 

dodatkowo obciążał obszernego porządku obrad II sesji Rady Miasta. Następnie pan Tomasz 

Zygnarowski poinformował, że sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym będą 

przygotowane i przesłane radnym do zapoznania przed wspólnym posiedzeniem wszystkich 

Komisji, które co do zasady odbywa się dwa dni przed planowaną sesją Rady Miasta.  

    Radna pani Małgorzata Zaleśna oznajmił, że mieszkańcy miasta zgłaszają problem braku 

ławeczki przy ścieżce pieszo – rowerowej zlokalizowanej wzdłuż ul. Kętrzyńskiego. Dodała, 

że powyższa prośba dotyczy odcinka ulic od sklepu Dino do „Ronda Warszawskiego”. 
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Następnie pani Małgorzata Zaleśna oznajmiła, że przy ulicach Akacjowej i Okrężnej ustawione 

zostały ławeczki ale brakuje pojemników na śmieci.  

  Pani Marzanna Wiśniewska poinformowała, że kosze na nieczystości zostały przez Gminę 

Miasto Wąbrzeźno zakupione i zostaną zamontowane przez pracowników Miejskiego Zakładu 

Usług Komunalnych. Następnie pani Marzanna Wiśniewska oznajmiła, że gmina posiada jedną 

rezerwową ławeczkę. Obecnie pracownicy wydziału GK Urzędu Miasta analizują złożone 

wnioski w przedmiocie usytuowania ławek rekreacyjnych na terenie miasta.  

Radny pan Grzegorz Banaś przekazał, że w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Grudziądzkiej 

50 chciałby złożyć wniosek o podwyższenie piłkochwytu zlokalizowanego na terenie boiska 

do piłki nożnej przy Szkole Podstawowej nr 3. Wyjaśnił, że podczas przeprowadzanych 

treningów piłki nożnej lub odbywających się rozgrywek ligowych bardzo często piłki wybijane 

są poza obszar boiska i uderzają w okna lub zaparkowane przy bloku pojazdy.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że od dłuższego czasu boisko do piłki nożnej przy 

Szkole Podstawowej nr 3 zaczęło drażnić coraz więcej mieszkańców miasta. Dodał, że swoje 

uwagi poza mieszkańcami bloku nr 50 przy ulicy Grudziądzkiej zgłaszają także mieszkańcy 

nieruchomości przy ul. Wspólnej. Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że należy 

przeprowadzić analizę kosztów ewentualnego podwyższenia piłkochwytu na boisku piłkarskim 

przy SP nr 3. Wyjaśnił, że podwyższenie piłkochwytu nie jest prostą inwestycją, gdyż wymaga 

spełnienie określonych warunków technicznych oraz uzyskania certyfikatu bezpieczeństwa.  

  Radny Pan Michał Lewandowski oznajmił, że mieszkańcy ulicy Czereśniowej zgłaszają 

kwestię zmiany organizacji ruchu poprzez usunięcie zbędnych znaków drogowych 

ustawionych wcześniej w związku z naprawą nawierzchni. Dodał, że bardzo duże 

niebezpieczeństwo stanowią pojazdy wymuszające pierwszeństwo wyjeżdżając z parkingu 

sklepu Dino.  

  Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że ulica Czereśniowa stanowi cześć inwestycji 

prowadzonej przez Gminę Miasto Wąbrzeźno. Wyjaśnił, że wykonawca zadania ma 

przygotowane znaki drogowe, które będzie montował na obszarze objętym inwestycją. 

Następnie pan Tomasz Zygnarowski poprosił kierownika Wydziału Inwestycji, Gospodarki 

Gruntami i Planowania Przestrzennego aby sprawdził założenia projektowe i przeanalizował 

kwestię planowanego oznakowania pionowego oraz poziomego ulic.  

   Radny pan Michał Lewandowski przekazał, że należy rozważyć odmalowanie starych tzw. 

progów zwalniających zlokalizowanych na ulicy Kasztanowej. Wyjaśnił, że obecnie progi 

zwalniające nie są widoczne i mogą powodować uszkodzenia poruszających się ulicą 

pojazdów.  
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   Pani Marzana Wiśniewska przekazała, że aktualnie na terenie miasta przeprowadzana jest 

akcja odmalowywania oznakowania poziomego ulic. Oznajmiła, że zostanie przekazane 

zlecenie odmalowania również progów zwalniających na ulicy Kasztanowej.  

Radny pan Robert Ratajczak oznajmił, że mieszkańcy ulicy Strażackiej zgłaszają kwestię 

potrzeby podcięcia konarów suchych gałęzi drzew, zlokalizowanych przy ścieżkach pieszo-

rowerowych nad Jeziorem Frydek i Zamkowym, a także przy ul. Strażackiej, w parku przy 

WDK oraz parkingu sklepu Netto. 

    Pani Marzanna Wiśniewska poinformowała, że prace w zakresie prac pielęgnacyjnych 

w kwestii podcinki konarów drzew i krzewów na bieżąco są wykonywane na terenie miasta 

Wąbrzeźna. Wyjaśniła, że drzewa i krzewy zlokalizowane wzdłuż linii brzegowej Jeziora 

Frydek i Zamkowego nie stanowią własności Gminy Miasto Wąbrzeźno. Dodała, że kwestia 

konieczności podcinki konarów drzew i krzewów wzdłuż jezior zostanie przekazana do 

właściciela obszaru.  

    Radny pan Tadeusz Dziaduszewski przekazał, że w imieniu mieszkańców ulicy Reymonta, 

Tischnera i Szlachcikowskiego zgłasza prośbę o możliwość przeprowadzenia modernizacji 

nawierzchni dróg powyższych ulic. Dodał, że nawierzchnie powyższych ulic wymagają 

gruntownej modernizacji gdyż obecnie stanowią ogromne utrudnienie dla mieszkańców. 

Następnie pan Tadeusz Dziaduszewski zapytał Burmistrza Wąbrzeźna jak przedstawia się 

aktualnie kwestia wymiany źródła ogrzewania w bloku wielorodzinnym przy ulicy Macieja 

Rataja. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że na ulicy Tischnera wykonano nową nawierzchnię 

asfaltową, a także dokonano napraw ubytków poprzez wylanie masy bitumicznej. Następnie 

pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że w budżecie miasta zabezpieczone zostały również 

środki w kwocie około 100.000,00 zł na zakup materiału i doraźne naprawy nawierzchni ulic 

Reymonta i Szlachcikowskiego. 

     Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w kwestii wymiany źródła ogrzewania w bloku przy 

Macieja Rataja zostało przekazane zlecenie projektowe. Dodał, że zaplanowano likwidację 52 

pieców węglowych i wybudowanie jednej zbiorczej kotłowni gazowej.  

Radny pan Matusz Lewański przekazał, że mieszkańcy ulicy Wolności zgłaszają kwestię braku 

koszy ulicznych przy ulicy Wolności od skrzyżowania z ulicą Pod Młynik do Ronda 

Toruńskiego.  

    Pani Marzanna Wiśniewska oznajmiła, że poinformuje w tej kwestii pracownika Zarządu 

Dróg Powiatowych, który odpowiada za ulicę Wolności.  
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   Radny pan Jarosław Stachowski poinformował, że w imieniu mieszkańców ulicy 

Grudziądzkiej chciałby zgłosić problem złego stanu technicznego słupów oświetlenia 

ulicznego. Oznajmił, że szczególnie w bardzo złym stanie techniczny zagrażającym 

bezpieczeństwu znajduje się słup zlokalizowany przy obiekcie byłej weterynarii. Ponadto 

w złym stanie technicznym znajdują się także dwa słupy położone w pobliżu Domu Rzemiosła 

przy ul. Grudziądzkiej. Następnie pan Jarosław Stachowski oznajmił, że mieszkańcy miasta 

zgłaszają potrzebę podcięcia gałęzi dwóch drzew zlokalizowanych na działce przy Domu 

Rzemiosła. Wyjaśnił, że mieszkańcy obawiają się, że gałęzie drzew mogą zagrażać 

bezpieczeństwu przechodniów oraz sąsiednich nieruchomości.  

   Radny pan Jarosław Stachowski zgłosił konieczności usunięcia powstałych ubytków 

w nawierzchni ulicy Grudziądzkiej, które powstały na wysokości kwiaciarni „Izaura”. 

    Pani Marzanna Wiśniewska poinformowała, że w kwestii słupów oświetlenia ulicznego 

w roku ubiegłym wystosowane zostało pismo do właścicieli tj. Energa Oświetlenie oraz tzw. 

operatorów. Dodała, że uzyskano odpowiedź, iż wymiana słupów została uwzględniona 

w planach inwestycyjnych lecz nie podano terminu realizacji zadania. Dodała, że w związku 

z obecną sytuacją Wydział GK Urzędu Miasta ponownie wystosuje pismo do władz Energa 

Oświetlenie w przedmiocie podjęcia działań.  

Pani Marzanna Wiśniewska poinformowała, że w kwestii powstałych ubytków w nawierzchni 

ulicy Grudziądzkiej zostało przesłane zlecenie do wykonawcy dotyczące tzw. napraw 

cząstkowych ulic w mieście. Zlecenie obejmuje również inne ubytki powstałe po okresie 

zimowych na obszarze miasta Wąbrzeźna.  

    Pani Marzanna Wiśniewska przekazała, że obszar w obrębie Domu Rzemiosła przy 

ul. Grudziądzkiej należy do Gminy Ryńsk. Oznajmiła, że w związku z obecną sytuacją 

dotyczącą konieczności podcięcia konarów drzew zlokalizowanych na działce w obrębie Domu 

Rzemiosła zostanie skierowane pismo do Wójta Gminy Ryńsk.  

    Radny pan Sławomir Jabłoński przekazał, że podobna sytuacja dotyczy również słupów 

oświetleniowych zlokalizowanych na dziedzińcu bloków przy ul. Mickiewicza. Oznajmił, że 

w piśmie, które zostanie przygotowane do właściciela słupów oświetlenia drogowego można 

ująć także te położone przy blokach wielorodzinnych przy ul. Mickiewicza.  

    Radny pan Sławomir Jabłoński oznajmił, że mieszkańcy ulicy Żwirki i Wigury zgłaszają do 

rozważenia kwestię usytuowania przed skrzyżowaniem z drogą do miejscowości Rozgard 

przystanku dla autobusu kursującego do Parku Handlowego przy ul. Okrężnej.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że ustanowienie nowego przystanku autobusowego 

przy ul. Żwirki i Wigury może nastąpić w drodze uchwały Rady Powiatu Wąbrzeskiego. 
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Ponadto nie można dokonać zmiany trasy kursu autobusów do końca bieżącego roku, gdyż 

została ona zaakceptowana przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego wraz z kwotą dotacji. 

Ewentualna zmiana trasy autobusów może nastąpić w sytuacji złożenia nowego wniosku na rok 

2025. Dodał, że złożona przez radnego Sławomira Jabłońskiego propozycja nowego przystanku 

zostanie przeanalizowana.  

    Radna pani Żaneta Pinkowska oznajmiła, że w imieniu mieszkańców składa prośbę do 

Burmistrza Wąbrzeźna oraz Radnego pana Wojciecha Berezy Dyrektora Zespołu Szkół 

dotycząca młodzieży palącej papierosy na terenie bloków osiedla Sienkiewicza. Przekazała, że 

obecnie nie ma żadnego rozwiązania kwestii przemieszczania się uczniów Zespołu Szkół po 

terenie osiedla Sienkiewicza. Ponadto zgłosiła możliwość rozważenia zamontowania tzw. 

progu zwalniającego na wysokości apteki „Stokrotka” przy ul. Niedziałkowskiego.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że kwestia młodzieży szkolnej Zespołu Szkół 

w Wąbrzeźnie, która przemieszcza się między blokami osiedla Sienkiewicza ciągle powraca 

i jest bardzo trudna do rozstrzygnięcia i rozwiązania.  

   Radny pan Wojciech Bereza przekazał, że należy pamiętać, iż jurysdykcja Dyrektora Zespołu 

Szkół nie obejmuje terenu osiedla Sienkiewicza lecz wyłącznie obszaru szkoły. Dodał, że 

wspólnoty mieszkaniowe funkcjonujące na terenie osiedla Sienkiewicza posiadają własność 

jedynie samych budynków, natomiast pozostały grunt należy do Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

Oznajmił, że nie można nikomu zabronić przemieszczania się po terenie osiedla Sienkiewicza. 

Ponadto samo palenie wyrobów tytoniowych nie jest zabronione przepisami Kodeksu 

Wykroczeń. Wyjaśnił, że wykroczeniem podlegającym karze jest zaśmiecanie miejsc 

publicznych. Następnie pan Wojciech Bereza poinformował, że wielokrotnie prowadził 

w powyższej kwestii rozmowy z Komendantem Straży Miejskiej, a także korzysta ze wsparcia 

Policji. Podkreślił, że jeżeli uczniowie Zespołu Szkół dokonują zanieczyszczenia miejsc 

publicznych to podlegają karze w postaci grzywny. Oświadczył, że co roku Dyrektor szkoły 

wydaje Zarządzenie zabraniające opuszczania terenu obiektu Zespołu Szkół. Przeprowadzane 

są w ciągu roku zajęcia profilaktyczne w celu przypomnienia uczniom powyższego obowiązku.  

    Radny pan Grzegorz Banaś poinformował, że przy ulicy Poziomkowej nie przyjęło się 

posadzonych pięć małych dębów. Zaproponował aby rozważyć możliwość dosadzenia nowych 

drzewek w miejsce powyższych, które się nie przyjęły.  

  Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że przekaże wykonawcy zadania inwestycyjnego aby 

dosadził drzewa dębu przy ul. Poziomkowej.  
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   Radny pan Maciej Murawski przekazał, że mieszkańcy ulicy Matejki zwracają się z prośbą 

dostawienia jednej ławeczki przy przystanku autobusowym zlokalizowanym na wysokości 

targowiska miejskiego.  

   Radny pan Maciej Murawski podziękował radnym Rady Miasta za otrzymane zaufanie 

i wybór na Przewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki, Budownictwa i Inwestycji oraz 

Ochrony Środowiska. Podziękował także mieszkańcom Wąbrzeźna za kolejne wybranie jego 

osoby do Rady Miasta Wąbrzeźno.  

  Radny pan Jarosław Stachowski przekazał, że chciałby poruszyć kwestię komfortu życia 

i bezpieczeństwa w Wąbrzeźnie w przedmiocie osób poruszających się ulicami miasta na 

motocyklach oraz pojazdami osobowymi wyposażonymi w nieprzepisowe tłumiki. Dodał, że 

osoby poruszające się motocyklami i samochodami wyposażonymi w nieprzepisowe tłumiki 

powodujące nadmierny hałas poruszają się przede wszystkim porą wieczorną czym zakłócają 

spokój mieszkańcom Wąbrzeźna. Oświadczył, że jest zaniepokojony opieszałością Policji, 

która nie podejmuje odpowiednich działań w celu wyeliminowania powyższej sytuacji 

w Wąbrzeźnie.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że trzy lata temu Gmina Miasto Wąbrzeźno na 

wniosek Komendy Powiatowej Policji w  Wąbrzeźnie zakupiła i przekazała urządzenie do 

pomiaru natężenia hałasu pojazdów spalinowych.  Oznajmił, że według posiadanych informacji 

powyższe urządzenie nie jest zbyt chętnie wykorzystywane przez funkcjonariuszy Policji. 

Oznajmił, że kwestia poruszona przez radnego Jarosława Stachowskiego powinna być 

przedmiotem posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa, na którą 

można również zaprosić nowego Komendanta KPP w Wąbrzeźnie pana Dariusza Dziurę. 

Następnie pan Tomasz Zygnarowski zaproponował, aby korzystać z ogólnopolskiej bazy pod 

nazwą:  Krajowa Baza Zagrożeń Bezpieczeństwa i zgłaszać wszelkiego rodzaju 

nieprawidłowości  występujące na terenie Wąbrzeźna.  

Ad 23 

       Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald zamknęła 

II sesję w IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 22 maja 2024 roku o godzinie 16.13. 

Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
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